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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Gulyás Gergely, Miniszterelnökséget vezető 
miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mit tesz a kormány az angliai magyar fiatalok hazai 
továbbtanulása érdekében?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Annak érdekében, hogy tájékozódjak a külföldön élő és dolgozó honfitársaink mindennapi 
problémáiról, néhány hete látogatást tettem Angliában. Tapasztalataim nagyon pozitívak voltak, a 
kint élő magyarok jelentős része ragaszkodik gyökereihez és ápolja a hagyományainkat, azonban 
szégyenkezve kellett hallgatnom, hogy éppen a magyar kormány nehezíti meg a kint élő magyarok 
hazatérését. Néhány éve a kormány még legalább próbálkozott a sikertelennek bizonyult a Gyere 
haza fiatal! névre hallgató programmal, most viszont nincsenek hasonló kísérletek, miközben a 
hazatérni szándékozók előtt jelentős adminisztratív akadályok állnak.

Számos, középiskolai tanulmányait Angliában folytató magyar diák szeretné felsőfokú tanulmányait
Magyarországon teljesíteni, azonban az Oktatási Hivatal szabályai ezt jelentős mértékben 
megnehezítik. Az Egyesült Királyságban érettségi vizsgával egyenértékű GCSE vizsgát tevő 
tanulók minden év augusztus hónap második felében kapják meg vizsgaeredményeiket, 
amely időpontokra a magyar felsőoktatási felvételi szervek nincsenek tekintettel, ezért az Egyesült 
Királyságban érettségiző tanulók egy teljes évvel kénytelenek elhalasztani felsőfokú 
tanulmányaikat, amennyiben Magyarországon szeretnének
 továbbtanulni. Az Egyesült Királyságban egyes becslések szerint több mint 300.000 magyar él, 
ezért az Oktatási Hivatal gyakorlata több tízezer magyar családot és sok ezer magyar tanulót érint 
hátrányosan. Amennyiben a magyar kormány azt akarja, hogy minél több, külföldön élő, tehetséges 
magyar fiatal visszatérjen az anyaországba, és megszerzett tudását itt kamatoztassa tovább, akkor 
miért gördítenek ilyen akadályokat a hazatérni szándékozó
 fiatalok elé?



Ezúton kérem miniszter urat, hogy a kérdést haladéktalanul rendezzék annak érdekében, hogy már 
az idei tanév szeptemberében nálunk kezdhessék meg tanulmányaikat a hazatérni szándékozó 
leendő egyetemisták! Mit tesz a kormány azért, hogy ezt a problémát áthidalja?

Várom érdemi válaszát!
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